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朝陽科技大學
094學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	3457
	Course Number
	3457

	授課教師
	林佳靜
	instructor
	Lin,Chia Ching

	中文課名
	志願服務(下)
	Course Name
	Volunteer Service (II)

	開課單位
	社會工作系(四進)二A
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	1
	Credits
	1

	課程目標
	本課程重點為志願服務之參與和督導，學生須選擇至社會工作相關機構做志願服務，並在本學期內完成40小時服務。
	Objectives
	The objectives of this course include hands-on volunteer service and supervision. Students should find a social work related organization and fulfill the 40 hours' volunteer service requirement at the end of this semester.

	教材
	曾華源&曾騰光(民92)志願服務概論,台北:揚智出版公司

參考書籍：Barbara Jacoby and Associates (1996). Service-Learning in Higher Education - Concepts and Practices. San Francisco, CA: Jossey-Bass Publishers.
	Teaching Materials
	 

	成績評量方式
	1.志願服務 50% 包括服務狀況及紀錄撰寫繳交 

2.志願服務經驗分享與討論、期末報告 40%

3.出缺席狀況10％
	Grading
	1.Volunteer service 50% 

2.Group supervision and final report 40% 

3.Participation 10%

	教師網頁
	

	教學內容
	本課程為社工系「社會工作實習（一）（二）（三）」之先修課程，讓本系同學在正式進入系上規劃實習課程之前，有實地從事志願服務的經驗，經由學生個人自由意願，選擇自己有興趣服務的對象、社會福利機構，於本學期中累積一百五十小時之志願服務經驗（須有被服務之機構開立時數證明，方被採記）。課程設計包括學生實際參與志願服務，定期與各分組學生座談、督導，期末學習經驗統整之報告撰寫及心得分享。　 


	Syllabus
	This course is the prerequisite course of Social Work Practicum I, II, and III. Students enrolled in this course of social work department have to accumulate at least 150 hours' volunteer service. The experience of volunteer service can help students more familiar with social welfare organizations. This course includes student hands on experience in volunteer service, group supervision, and final group reports.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

